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Tranzitní trasy na severozápadě 

Hlavní trasa pro nákladní tranzit směr sever – západ: 
• D8 – I/16 – D7 – D0 – D5, příp. D4 



I/16 Slaný – Velvary nahrazuje severní 
část Pražského okruhu 

Zdroj: ŘSD, Slaný – Velvary I/16, únor 2018 

• Stavba zahájena: 
12/2017 

• Uvedení do provozu: 
12/2019 

• Délka trasy: 13,5 km 
• Stavební náklady:  

cca 747 mil. bez DPH 



Propojka D7-D8: přeložka II/240 

• Uzavřeno memorandum  
o spolupráci v roce 2014 

• Probíhá proces EIA na D7 – 
Holubice (etapa I) a 
Chvatěruby – D8 (etapa III) 

• Obchvat Kralup (etapa II) 
má územní rozhodnutí 

Zdroj: Memorandum o spolupráci 2014, Dokumentace EIA 
5/ 2017 – přeložka silnice II/240 (D7-D8) 



Trasa Ss 

Trasa J 

Ing. Lada 1965 

Varianty Ss a J 



Varianta Ss: úsek D7 - Libčice 

Aglomerační 
okruh SČ kraje 

Pozn.: Přesný zákres trasy lze nalézt ve 
vyhledávací studii regionální varianty z roku 2014 



Varianta Ss: úsek Libčice – D8 

Pozn.: Přesný zákres trasy lze nalézt ve vyhledávací studii regionální varianty z roku 2014 



Cca 40% délky varianty Ss je součástí 
aglomeračního okruhu Středočeského kraje 



Varianta J: úsek Suchdol - Březiněves 

• Prochází skrz rezidenční zástavbu Suchdola a Dolních Chaber  
• a chráněné přírodní památky: Roztocký háj, Sedlecké skály (Natura 2000), 

Přírodní park Draháň - Trója 

Pozn.: Přesný zákres trasy lze nalézt v územním plánu a zásadách územního rozvoje hl.m. Prahy 



Na území Dolních Chaber má jezdit více 
než 100 000 vozidel 



Místní obyvatelé by byly vystaveni 
nadměrnému hluku z okruhu a přivaděčů 

Dalším zdrojem hluku v Dolních Chabrech je letecká doprava, která by se  
v případě dostavby paralelní dráhy nadále zvyšovala 



V roce 2007 studie Mott MacDonald 
prokázala výhodnost varianty Ss 

Závěry studie 
• Varianta Ss je levnější než J 
• Doba uvedení do provozu je prakticky stejná s tím, že jistota splnění termínu  

u varianty Ss je značně vyšší a prakticky bez rizik oproti variantě J 
• Průchod SOKP kolem Řeže je realizovatelný bezproblémově 
• Z hlediska bezpečnosti provozu a rizik je varianta J na kraji únosnosti, zatímco Ss je 

prakticky bezproblémová 
• Z hlediska životního prostředí je varianta Ss doporučená MŽP jako vhodná  

v dlouhodobém horizontu oproti variantě J 

Zdroj: studie Mott MacDonald 2007 



V roce 2008 FAST VUT Brno vypracovala 
oponentní posudek Mott MacDonald 

Zdroj: Rešerše a oponentní posudek FAST VUT Brno 2008 



Závěry posudku 
• Potvrzuje věrohodnost studie Mott MacDonald 
• Doporučuje stanovit dopravní funkci SZ segmentu SOKP: okruh kolem Prahy nebo 

okruh Prahou? 
• Nutnost řádného projednání s dotčenými městskými částmi a obcemi, které bylo 

dosud zanedbáváno 
• Z hlediska financování a z hlediska dopravního by bylo racionálnější řešit odděleně 

vnější okruh Prahy a propojení městských částí Praha 6 a Praha 8 

Zdroj: Rešerše a oponentní posudek FAST VUT Brno 2008 

FAST VUT Brno potvrdila věrohodnost 
studie Mott MacDonald 



V rámci procesu EIA v letech 2001- 2002 
bylo posuzováno 5 variant 

Ministerstvo životního prostředí doporučilo k realizaci 
variantu Ss 
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Zpracovatel dokumentace vyhodnotil var. Ss 
jako vhodnější, přesto doporučil variantu J 

• Je obvyklé, že zpracovatelé dokumentace respektují přání svých klientů ohledně 
preferovaného záměru 

• Přestože v mnoha aspektech je varianta Ss vyhodnocena jako vhodnější z hlediska 
vlivů na životní prostředí, zpracovatel doporučuje k realizaci trasu J přes Suchdol 

• Doporučení zpracovatele se opírá o dopravně-inženýrské studie, o jejichž 
závěrech vyjadřují pochybnosti zpracovatel posudku, Ministerstvo životního 
prostředí a další veřejné instituce 

Zdroj: Stanovisko MŽP 2002 



Zpracovatel posudku označil jako vhodnější 
v dlouhodobém horizontu variantu Ss 

• Vyjádřil pochyby o závěrech dopravně-inženýrských podkladů, které vyznívají ve 
prospěch varianty J 

• Poukázal na významné rozdíly mezi modely dopravních zátěží ÚDI a ÚRM 

• Připustil realizaci varianty J pouze v případě, že bude prokázána její všestranná 
výhodnost pro Prahu i po roce 2010 

Zdroj: Stanovisko MŽP 2002 



MŽP doporučilo realizaci varianty Ss, 
varianta J je krajní řešení 

Zdroj: Stanovisko MŽP 2002 



Zdroj: Posudek EIA SOKP 518 a 519 z roku 2001, str. 97-98 ,kapitola 5.2.2, str. 103 

Pochybnosti veřejných institucí  
o dopravně inženýrských podkladech 

MŽP, odbor 
ovzduší 

Zpracovatel 
posudku 

Magistrát, 
odbor ŽP 



Byl výrazně podceněn nárůst dopravy, 
zejména tranzitní po vstupu ČR do EU 

• Na D8 a D5, které by měla propojit SZ část SOKP, vzrostl počet vozidel v letech 2000 
- 2016 o 140%, resp. 117% 

• V roce 2016 na silnicích I/16 a II/240 odpovídajících SZ části SOKP projíždělo 2603, 
resp. 1259 nákladních vozidel, cca 13x více oproti odhadu pro rok 2000 

• Podle prognózy studie ČVUT by výhledově jezdilo na SZ části SOKP cca 83 000 –  
88 000 vozidel včetně 15 000 nákladních 

Zdroj: Posudek EIA SOKP 518  a 519 z roku 2001, str. 198, ŘSD sčítání dopravy 2000 a 2016, studie ČVUT 2016, TENtec Evropská komise 



Odbor ochrany ovzduší MŽP doporučuje 
varianty T a Ss 

Zdroj: Posudek EIA SOKP 518  a 519 z roku 2001, str. 96, kapitola 5.2.2. 



Magistrát, odbor ŽP hodnotí lépe  
variantu Ss 

Zdroj: Posudek EIA SOKP 518 a 519 z roku 2001, str. 101 -107, kap. 5.2.6. 



Česká inspekce životního prostředí označuje 
variantu J jako jednoznačně nejhorší 

Zdroj: Posudek EIA SOKP 518 a 519 z roku 2001, str. 111 - kap. 5.2.12. 



Ministerstvo 
zemědělství, 
odbor lesů 

Zdroj: Posudek EIA SOKP 518 a 519 z roku 2001, str. 99, kap. 5.2.4 a 5.2.5. 

Zpracovatel 
posudku 

Středočeský 
kraj 

Středočeský kraj doporučuje variantu Ss 



Náčelník generálního 
štábu Armády ČR 

Státní úřad pro jadernou bezpečnost 

Státní instituce hodnotí pozitivně 
bezpečnost varianty Ss 

• Náčelník generálního štábu Armády ČR doporučuje 
variantu Ss 

• Rozhodující kritéria ve prospěch Ss jsou větší 
vzdálenost od centra města a od obytné zástavby  
a méně tunelů 

• Státní úřad pro jadernou bezpečnost potvrzuje 
průchodnost trasy Ss kolem ÚJV Řež 

Zdroj: Dopis generálporučíka Ing. Jiřího  Šedivého 3.12.2001, dopis SÚJB 20.8.2007 



• Existuje několik variant řešení pro tranzitní dopravu na severozápadě 
(propojka D8 – D7) 

• V současnosti nahrazuje severní část SOKP silnice I/16 Slaný – Velvary 
• Probíhá proces EIA na přeložku silnice II/240  
• V posledních letech byly posuzovány zejména varianty J (A-ZÚR) a Ss 

(regionální) 
• V rámci procesu EIA 2001-2002 MŽP, zpracovatel posudku a další veřejné 

instituce doporučili variantu Ss jako vhodnější z dlouhodobého hlediska 
• Varianta J byla naopak hodnocena negativně v mnoha parametrech 

(krajinný ráz, ochrana lesů, povrchové vody, ovzduší, hluk) 
• Veřejné instituce vyjádřily pochybnosti o věrohodnosti dopravně 

inženýrských studií, na jejichž základě zpracovatel dokumentace 
preferoval variantu J 

• Městská doprava by se měla řešit odděleně, IAD může být částečně 
nahrazena MHD 

• Varianta J je v rozporu s evropskou legislativou TEN-T (1315/2013) a také 
s politikou územního rozvoje (kap. 2, čl. 25) 

Závěry 

Klíčovým předpokladem pro zlepšení dopravní situace  
a životního prostředí v Praze je vyloučení tranzitní nákladní 

dopravy mimo území hl. města 


